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COMISSIÓ ACADÈMICA DE LA FACULTAT DE FÍSICA 

 

Núm.: 2/2017, sessió ordinària 

Data: 5 d'abril de 2017 

Hora: 09:30 h 

Lloc: Sala de juntes de la Facultat 

 

Assistents: 

Esther Pascual, presidenta  Salvador Bosch 

Adolf Canillas  Mario Centelles 

Bernat Codina  Bartomeu Fiol 

Isaac Godoy  Sergio Hernández 

Carme Jordi  Oscar Ruiz 

Pere Serra  M. Rosa Soler 

Núria Massons, secretària   

S'excusa:  Xavier Viñas 

 

 

Ordre del dia: 

 

1.  Aprovació de les actes dels dies 09/11/2016 i 17/01/2017 

2.  Informe de la Vicedegana acadèmica 

3.  Informe dels Caps d'estudis dels graus de la Facultat 

4.  Aprovació de l'oferta de graus i màsters pel curs 2017/18 

5.  Afers de tràmit 

6.  Torn obert de paraules 

 

Desenvolupament de la sessió: La Presidenta obre la sessió i es passa al primer punt de l'ordre del dia. 

1. Aprovació de les actes dels dies 09/11/2016 i 17/01/2017: 

La presidenta demana si s'està d'acord amb l' esborrany de les actes. 

S'ACORDA: Aprovar les actes de 09/11/2016 (ordinària) i 17/01/2017 (extraordinària). 

 

2. Informe de la Vicedegana Acadèmica: 

La  Dra.  Pascual  informa  de  la  reelecció  del  degà  i  de  la  continuïtat  de  l'equip  deganal  després  de  les 

eleccions del dia 16 de febrer passat. 

A continuació passa a comentar les novetats de les reunions de CACG que han tingut lloc darrerament: 
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‐  Les  eleccions  al  Rectorat  han  configurat  l'àrea  acadèmica  sota  la  responsabilitat  de  les  següents 

vicerectores:  VR  d'Ordenació  Acadèmica,  Dra.  Lola  Sànchez;  VR  de  Docència,  Dra.  Amelia  Díaz;  VR 

d'Estudiants i Política Lingüística, Dra. Alba Ambròs; a més de diversos delegats de cada vicerectorat. 

‐ Pel curs 2017/18 s'ha aprovat la implantació de dues noves titulacions de màster oficial en què intervé la 

Facultat: un programa Erasmus Mundus en Física Nuclear participat per  la UB  i un màster en  Innovació  i 

Emprenedoria  en  Enginyeria  Biomèdica  coordinat  per  la  Facultat  de  Medicina.  Relacionat  amb  la 

implantació de nous ensenyaments, el nou equip rectoral s'orienta a una nova línia de treball: volen que les 

propostes  de  nous  ensenyaments  s'elevin  a  l'aprovació  correctament  elaborades  (amb  justificació 

d'idoneïtat  i estudi de viabilitat econòmica)  i amb el  recolzament del  centre que  serà  responsable de  la 

gestió. 

‐ S'està elaborant un informe dels titulats que, una vegada finalitzat, es farà extensiu als centres. 

‐  Encara  està  per  determinar  el  procediment  per  que  els  estudiants  de  grau  que  van  iniciar  els  estudis 

durant el curs 14/15 acreditin el nivell B2 de llengua estrangera. 

‐ Es va acordar que  totes  les activitats que s'integrin, a partir d'ara, en el programa "Els  Juliols" de  la UB 

s'admetran ‐automàticament‐ com a activitats susceptibles de reconeixement acadèmic. 

‐  S'està  fent  una  revisió  de  les  dades  incloses  en  el  GRAD  per  veure  el  nombre  d'estudiants  dels 

ensenyaments i de  les assignatures i valorar si cal reconsiderar la seva oferta per al curs vinent. El Màster 

en Física Avançada no ha obert la preinscripció del curs vinent a l'espera d'una decisió per part del centre. 

En un altre ordre, en els dies 10 i 11 de maig s'espera la visita del CAE de l'acreditació 2017 que afecta els 

màsters  oficials  en  "Energies  Renovables  i  Sostenibilitat  Energètica",  "Enginyeria  Biomèdica",  "Física 

Avançada", "Meteorologia" i "Nanociència i Nanotecnologia". Aquestes dates s'han endarrerit respecte del 

previst. Aquest canvi de dates ha estat motivat perquè el passat mes de febrer, la presidenta i la secretària 

del CAE van visitar la facultat per exposar incidències greus que havien detectat i volien que s'esmenessin 

tan  com  fos possible abans de  la visita  formal. En  concret,  la part no presencial del Màster en Energies 

Renovables i Sostenibilitat Energètica (MERSE) té una important carència de dades. Per solucionar aquesta 

situació es va acordar que el centre UNIBA elaborés un autoinforme propi per incorporar‐lo (encara que fos 

fora de termini) amb el que ja havia presentat i aprovat la Facultat el passat mes de desembre. 

La Dra. Pascual demanarà als departaments qui ha participat en els tribunals de TFM per completar el GECA 

del curs 15/16. 

S'estan revisant els plans docents dels màsters per que  tots estiguin revisats  i publicats. Per altra banda, 

s'ha contactat amb Serveis Lingüístics per que els tradueixin, igual que s'ha estat fent amb els dels graus. 

S'ha  celebrat el Saló de  l'Ensenyament  (22  ‐ 26 de març)  i properament  tindrà  lloc  la  Jornada de Portes 

obertes (20 d'abril)  i una jornada de formació del professorat sobre Prevenció de riscos  i primers auxilis a 

l'aula i els laboratoris docents que inclou nocions sobre reanimació i l'ús de desfibril∙ladors (26 de maig). 

Es presenta l'informe elaborat pel grup de treball de l'assignatura Electromagnetisme (veure acta CAFF de 

17 de gener) que s'adjunta com a annex I d'aquesta acta. S'agraeix la feina feta per la profunditat i la cura 

amb  la que s'han  fet  les discussions, això ha permès assolir els objectius  fixats amb escreix. En resum,  la 

proposta del grup de treball és que cal incorporar 2 requisits al pla d'estudis (veure punt 5 d'aquesta acta) 

del Grau d'EET per solucionar les disfuncions detectades. 

Per altra banda, aquest  informe ha permès detectar una  forta discrepància en  les competències que els 

estudiants han d'adquirir en  la matèria Fonaments Físics de  l'Electrònica,  ja que tal  i com s'està  impartint 

actualment no coincideix amb el que es preveu en  la memòria verificada. Es proposa fer un equip docent 
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integrat pels professors Javier Sieiro i Pere Serra per repassar i corregir aquest cas concret. Altrament, per 

confirmar que no hi ha altres discrepàncies, s'activaran els antics grups de coordinació de les matèries del 

grau per que confirmin que la docència impartida s'adiu amb el que es va verificar. 

 

3. Informe dels Caps d'estudis: 

El Dr. Ruiz  informa que  l'Ensenyament d'Enginyeria  Informàtica  sol∙licita  incloure 4 assignatures del grau 

d'EET com a optatives.  Les assignatures són Instrumentació virtual (364685), Microcontroladors i sistemes 

empotrats  (362137), Fonaments de comunicacions  (362236)  i Processament del senyal  i de  la  informació 

(362226). En cada oferta es reservaran 10 places per a aquests estudiants. 

 

El Dr. Canillas informa que ha estat revisant la informació inclosa en el GRAD i que ha trobat que les dades 

són correctes, però encara hi ha alguna petita incidència que es solucionarà aviat. 

Abans de Nadal, els estudiants van demanar un meta curs (CV) que inclogués tots els estudiants del grau de 

Física  per  rebre  informació  general  (per  exemple,  l'inici  de  les  enquestes)  i  per  coordinar  les  proves 

d'avaluació continuada. En una  reunió posterior, en el mes de  febrer, els coordinadors d'assignatures de 

primer i segon curs del grau es van reunir per posar en comú la marxa de les classes i, a més, van acordar 

que no era convenient la creació del meta curs ja que la informació s'enviava de manera suficient i que no 

veien cap problema greu en la coincidència de proves parcials quan l'avaluació és continuada. 

Finalment, a petició dels estudiants, s'ha endarrerit el termini per sol∙licitar l'avaluació única. Es va acordar 

que els dos graus tinguessin les mateixes dates i que es fixessin en el temps per donar estabilitat a l'acord. 

Aquestes dades seran el 20 de novembre (S1) i el 20 d'abril (S2).  

 

4. Aprovació de l'oferta de graus i màsters pel curs 2017/18: 

Des de Gestió Acadèmica s'ha  informat als centres  i als responsables dels ensenyaments del calendari de 

l'aprovació de l'oferta del curs 2017/18. En concret, els ensenyaments de grau poden enviar modificacions 

fins el 7 d'abril i els màsters fins el 28 del mateix mes; en tots dos casos cal l'aprovació prèvia del centre. 

De moment, només es preveuen modificacions en el màster en Meteorologia. 

Pel  que  fa  als  graus,  el  Cap  d'Estudis  del Grau  d'Enginyeria  Electrònica  informa  que,  arrel  de  l'informe 

elaborat per  la comissió de coordinació de  la matèria d'Electromagnetisme, es proposa afegir els requisits 

que  s'han  suggerit.  Per  la  seva  part,  el  Cap  d'estudis  del  Grau  de  Física  sol∙licita  canviar  el  nom  de 

l'assignatura Eines Informàtiques ja que no és suficientment descriptiu del seu contingut. La concreció dels 

canvis està en el punt 5. 

 

5. Afers de tràmit: 

Com a conseqüència de les recomanacions del grup de treball sobre l'assignatura Electromagnetisme d'EET 

S'ACORDA:  Aprovar  la  incorporació  dels  següents  requisits  entre  assignatures  del  Grau  d'Enginyeria 

Electrònica de Telecomunicació (G1037): 

‐ Haver superat "Fonaments d'Electromagnetisme  i Òptica" (363986) per   matricular "Electromagnetisme" 

(363984). 
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‐ Haver superat "Electromagnetisme" (363984) per  matricular "Electrònica d'Alta Freqüència" (362234). 

Aprovar el canvi de denominació de l'assignatura del Grau de Física (G1035) "Eines Informàtiques" (360595) 

per "Programació de simulacions i d'instruments de mesura". A partir del curs 17‐18, la nova assignatura ha 

de substituir Eines Informàtiques a tots els efectes. 

 

A  la  vista  la modificació dels Criteris generals per  resoldre  l'admissió a  ensenyaments de grau per  canvi 

d'Universitat i/o estudis universitaris aprovada per la CACG el passat 23 de març, en virtut del que es preveu 

en el seu apartat 2, 

S'ACORDA: Que, en el cas dels estudiants que canvien d'Universitat i/o estudis, l'oferta anual de places per 

al Grau d'EET és de 5 en cada semestre; per al Grau de Física és de 5 en el semestre de tardor i de 2 en el 

semestre de primavera. Les sol∙licituds es podran presentar de maig a  juny   per accedir en el semestre de 

tardor  i  durant  el mes  de  desembre  per  accedir  en  el  semestre  de  primavera. No  es  preveu  cap  criteri 

específic  de  valoració  diferent  del  que  preveu  el  RD  412/2014.  La  documentació  és  la  que  preveu  la 

normativa. 

 

6. Torn obert de paraules: 

No hi ha cap intervenció. 

 

 

La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 

La secretària  Vist i plau 

La presidenta 
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Annex I ‐ Informe del grup de treball sobre l'assignatura d'Electromagnetisme del grau d'EET. 
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